
PROTOKÓŁ  NR 41/2012  
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

z dnia 17 lutego 2012.  

Obecni:

1. Tadeusz Groszek     -   Przewodniczący Komisji
2. Robert  Szydlik       -   Zastępca Przewodniczącego 
3. Mirosław Sobczak  -   Członek Komisji 
4. Dariusz Kur            -   Członek Komisji
5. Tadeusz Sasin         -  Członek Komisji
6. Mirosław Szczotka -  Członek Komisji

Ponadto w  posiedzeniu uczestniczyli:

1. Henryk Wysocki  -  dyrektor CKSiR 
2. Halina Kusak        - Skarbnik Gminy
3. Maciej Puławski  -  redaktor Stacji Tłuszcz

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący i  zaproponował następujący 
porządek:

1. Przyjęcie protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji;
2. Sprawy bieżące;
3. Analiza materiałów na XII Sesję Rady .
4. Plan pracy i kontroli  Komisji Rewizyjnej na 2012 rok;
5. Pisma przychodzące i wolne wnioski;
6. Ustalenie  terminu kolejnego posiedzenia Komisji.

Proponowany porządek został przyjęty.

Ad1. Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji po odczytaniu  został  przyjęty.

Ad2. Pan Henryk Wysocki, dyrektor CKSiR w odpowiedzi na wniosek 
Komisji z dnia 13 lutego 2012 r. przygotował i przedstawił kalkulację cennika 
usług Centrum Kultury, Sportu i Rekreacji w 2012 r. ( załącznik nr 1 do 
niniejszego protokółu).
Poinformował, że cennik usług opracowany i wprowadzany jest w oparciu o § 7 
ust. 6 oraz § 16 Statutu CKSiR w 2012 r. 



Podstawę do opracowania cennika 2012 r. stanowią opracowania i założenia 
kalkulacyjne z lat poprzednich od 1998 – 2010 r. z uwzględnieniem cen 
materiałów środków , urządzeń niezbędnych  do wykonywania usług 
przewidzianych w cenniku.
Przy opracowywaniu cennika dokonano weryfikacji cen poszczególnych 
rodzajów usług w latach poprzednich od 1998 – 2010 r., przyjmując realny 
wzrost lub utrzymanie cen na dotychczasowym poziomie.
Przykłady : 
- usługi ksero  A4  1998/1999 -  0,25 zł 
                                        2000 -  0,30 zł 
                                        2001 -  0,40 zł 
                          2001 do 2011 -  0,40 zł przez 10 lat
                                        2012 -  0,50 zł 
Przez okres 10 lat cena była na takim samym poziomie i w 2012 r. została 
podniesiona do 0,50 zł tj. o 25% . 

Przewodniczący Komisji  – co wchodzi w kalkulację, że jest taki koszt?

Dyrektor CKSiR – tłumaczę, że ceny są oparte o cenniki, które były z lat 
poprzednich, natomiast na dzień dzisiejszy po remoncie kserokopiarki, 
ustawieniu licznika, będziemy robić kalkulację już taką, jak powinna wyglądać,
koszty materiałów, toneru przeliczymy na sztuki . Tego nigdy nie robiono.

Przewodniczący Komisji – Panie dyrektorze, Komisji nie interesuje jak to było 
robione w poprzednich latach, my zainteresowaliśmy się, ponieważ wpłynęły 
uwagi, że usługi są dosyć drogie i  musimy mieszkańcom to przedstawić, 
dlatego prosiliśmy o kalkulacje. 

Dyrektor CKSiR – dlatego Państwu przedstawiam, że 10 lat temu usługi 
kosztowały 0,40 zł, a w 2012 r. 0,50zł.

Przewodniczący Komisji – co wchodzi w to 0,50 zł? 

Dyrektor CKSiR – wszystko wchodzi, papier,  kserokopiarka , zużycie toneru 
i prądu, praca pracownika itd..
Takiego szczegółowego rozpisania podejrzewam że nie ma nikt na terenie 
Tłuszcza jak i innych miast . Tłumaczę, że ja taką szczegółową kalkulację zrobię 
i być może będę pierwszą instytucją, która to uczyni.
To samo  dotyczy skanowania i wydruków. W 2000 roku cena wynosiła 2,00 zł i 
w 2012 roku również 2,00 zł z tym, że usługa została zawieszona ze względu na 
stan techniczny skanera i teraz nie działa. 
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Przewodniczący Komisji – swego czasu było powołane GCI i założeniem było 
świadczenie usług na rzecz dzieci, młodzieży, mieszkańców i usługi świadczone 
były za darmo.
Dyrektor CKSiR  – i teraz też jest za darmo, tylko Program e-kącika  już się 
zakończył, został rozliczony  i pozostały tylko komputery i monitory.

Przewodniczący Komisji zwrócił się z prośbą do dyrektora, aby młodzieży 
uczącej się umożliwi ć bezpłatny dostęp do Internetu , na co dyrektor 
odpowiedział, że na dzień dzisiejszy  e-kącik który jest w ramach działalności 
kółka zainteresowań  ma bezpłatny dostęp do komputerów i do Internetu .
W tym momencie wchodzimy w drugi projekt, czekamy na rozstrzygnięcie i 
możemy pozyskać sześć nowych komputerów z urządzeniami technicznymi i 
wtedy w ramach tego programu, który będzie trwał przez 3 lata, usługi będą też 
bezpłatne, ale oczywiście związane z programem.

Przewodniczący Komisji  zwrócił się do dyrektora, aby na ostatnie posiedzenie 
Komisji w marcu  przygotował dokładniejszą informację, co się składa na koszt 
danej  usługi.

Dyrektor CKSiR – powiem tak, ustalenie cennika nawet tych  cen , nie wiem 
na ile jest ingerencją Komisji Rewizyjnej biorąc pod uwagę, że  przecież CKSiR 
ma osobowość prawną i opracowanie i ustalenie cennika opiera się o Statut i 
ceny podane w tym cenniku, są po prostu wyborem tej  instytucji, czy ktoś 
będzie z tego korzystał, czy nie. O tym, czy one są zawyżone  czy nie, decyduje 
przede wszystkim osoba, która z tych usług korzysta. 
Te ceny, które są ustalone przez moich poprzedników funkcjonowały przez 
długi okres i nie były podwyższane, one są na tym samym poziomie, to samo 
dotyczy wynajmu sal i pomieszczeń sali widowiskowej, czy tych sal na różne 
pokazy .
Staramy się, żeby te ceny nie były aż tak wysokie i nie odpychały społeczeństwo 
od korzystania z nich. Bo jeśli one są za wysokie, to proponuję znaleźć taką 
instytucję lub taki podmiot, który będzie robił to taniej, wtedy Centrum Kultury 
nie będzie musiało wcale takiej działalności prowadzić. 

Przewodniczacy Komisji – Panie dyrektorze, tu nie chodzi o inną i instytucję 
tylko o Centrum Kultury i prosimy Pana o zrobienie takiej kalkulacji i 
przedstawienie Komisji.

Dyrektor CKSiR -  nie wiem czy możliwe będzie to do końca marca, gdyż 
muszę czekać aż zużyje się toner i dopiero na nowym wyliczyć koszty ilości 
zrobionych kopii, więc może nie ustalajmy terminu. Oczywiście zobowiązuję 
się zrobić taką rzetelną kalkulację jak powiedziałem na wstępie w oparciu o 
zużycie materiałów,  później zakupu ich cen i określenia wartości jakiego zysku. 
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Przyjmowanie takiego zysku, w zasadzie  marża wynosi 20-25% w działalności 
gospodarczej i wtedy będziemy wiedzieć, czy będzie to 0,50 zł, 040, zł czy 0,20 
zł. 
Nie jestem w stanie w przeciągu roku pracując  w tej instytucji, wykonywać 
wszystkich czynności szczególnie tak skrupulatnych, jak żąda się ode mnie . 
Mam dużo obowiązków jak pisałem i mówiłem, ale jeśli ktoś pisze, że w 
Warszawie można zrobić za osiem groszy, to chyba pomylił epokę i wiek, chyba 
że w roku 1994, wtedy ryza papieru kosztowała 9 zł, a dzisiaj kosztuje 25 zł, 
tym bardziej, że również te usługi świadczone przeze mnie pochodzą ze 
środków publicznych , które się tutaj często podkreśla, wiec musi  być   zysk, 
żeby nie dopłacać. 

Przewodniczący Komisji – Panie dyrektorze, ale my mamy służalczą rolę 
wobec mieszkańców.

Dyrektor CKSiR  - służalczą, to wcale nie znaczy, że musimy dopłacać, ja 
jestem niestety uwarunkowany przez dotację Rady Miasta, Państwo decydujecie 
o jej wysokości, więc muszę tutaj dbać o interes gminy.

Przewodniczący Komisji – więc niech ten zarobek będzie jak najmniejszy, 
mieszkańcy na tym terenie nie są aż tak dobrze sytuowani, nie chciałbym żeby 
to trafiło na tych najbiedniejszych mieszkańców. 

Dyrektor CKSiR  - tutaj mylimy pojęcia, rozmawiamy o dwóch innych 
rzeczach . 
Dla ciekawości mogę Państwu przedstawić usługi ksero w 2011 roku wyniosły 
3234, 00 zł, przyjąłem tą sama stawkę 0,50 zł , jaką ustalili moi poprzednicy i 
zobaczymy na ile ona jest realna w porównaniu z kosztami zakupu, taką 
symulację przeprowadzimy.
Jeśli chodzi o usługę dla społeczeństwa, o której Pan wspomniał, to usługi 
kserograficzne czy dyplomy, zaproszenia dla Stowarzyszeń i organizacji 
społecznych wykonujemy bezpłatnie. Ja o tym mówiłem, że w tamtym roku 
zmuszony byłem prawnie do podpisania tzw. umów współpracy, żeby mieć 
podstawę prawną, że  środki finansowe z dotacji środków publicznych Centrum 
Kultury wydawane są dla innych Stowarzyszeń i organizacji . Na dzień 
dzisiejszy takich umów już nie trzeba podpisywać dlatego, że zapis ten o który 
prosiłem został uwzględniony przez Radę Miejską i  w Statucie jeden z punktów 
mówi, że współpraca ze Stowarzyszeniami ( która jest szerokim pojęciem) jest 
możliwa . 

Przewodniczący Komisji  podziękował dyrektorowi CKSiR  i powitał Panią 
Skarbnik.
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Ad3.  Przewodniczący Komisji zwracając się do pani Skarbnik zapytał, czy do 
projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej na 2012 rok  zostały 
wprowadzone nowe zmiany, czy tylko te, które były ustalone?
Pani Skarbnik odpowiedziała, że została dokonana jedna zmiana dotycząca 
projektu zbiornika retencyjnego. W planie budżetu na ten rok było 200 000 zł  i 
na wniosek kierownika inwestycji, te wydatki zostały zaplanowane na okres 2 
lat tzn. 50 000 zł na 2012 rok i 150 000 zł na 2013 rok i to zostało wpisane do 
WPF na 2013 rok.

Odnośnie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że jest to realizacja uchwały budżetowej na 2012 rok .
Musimy mieć podjętą taką uchwałę przez Radę, żeby wystąpić do RIO o opinię 
o możliwości spłaty tego kredytu.

Przy omawianiu projektu uchwały w sprawie ustalenia inkasentów oraz 
wynagrodzenia za inkaso, radny Mirosław Sobczak zapytał, czy ta uchwała 
obowiązuje wszystkich Sołtysów   i Przewodniczących Rad Osiedlowych.

 Pani Skarbnik poinformowała, że tylko dwóch pozycji w pkt 9 i 15 tj. 
zmieniają  się  stawki wynagrodzenia za inkaso  w pkt 9 z 10% na 15% i w pkt 
15 z 11% na 15%.

Radny Mirosław Sobczak  zaproponował wykreślenie z projektu uchwały w § 
1 zapisu: „oraz w pkt 15 w kolumnie „stawka wynagrodzenia „ z 11% na 15% „
i ten wniosek zgłosi na Sesji.

Pani Skarbnik poinformowała, jest przygotowany projekt uchwały odnośnie 
zwolnienia z podatku od nieruchomości sieci  gazowej na okres 6 lat, Urząd 
wystąpił o opinię do UOKiK i jeszcze nie ma tej  opinii. Jeśli ta opinia przyjdzie 
przed Sesją , to ten projekt uchwały zostanie wprowadzony do porządku obrad. 
 
Przewodniczący Komisji  poinformował, że na Sesji zostanie wprowadzony do 
porządku obrad  projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej.

Ad4. Przewodniczący Komisji  odczytał projekt uchwały w sprawie 
zatwierdzenia Planu pracy Komisji Rewizyjnej ( załącznik nr 2 ) i 
poinformował, że nie zostały wprowadzone zmiany sugerowane przez Panią 
Sylwię - radcę prawnego i projekt uchwały w tej wersji opracowany przez 
Komisję Rewizyjną, otrzymają wszyscy radni przed sesją do zatwierdzenia.
 
Ad5. Do Komisji wpłynęły następujące pisma:     
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1. Skarga Pana Krzysztofa Wychowałka  z dnia 20 stycznia 2012 r. skierowana 
do Urzędu Miejskiego w Tłuszczu  i zarejestrowana w dzienniku 
korespondencyjnym dnia  23 stycznia 2012 r pod pozycją 345.
Skarga na odmowę udzielenia informacji publicznej przez dyrektora Centrum 
Kultury w Tłuszczu, została przekazana przez  Burmistrza w dniu 14 lutego 
2012 r.  do Rady Miejskiej do rozpatrzenia zgodnie z kompetencjami i stanowi 
załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 

Komisja zapoznała się i jest zaniepokojona faktem, że wpływają skargi na 
dyrektora Centrum Kultur, dlatego zwraca się do Burmistrza o zajęcie 
stanowiska w tej sprawie.

2. Wniosek  od dyrektora ZGKiM  w Tłuszczu o zatwierdzenie taryfy dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków  na 
terenie gminy Tłuszcz ( załącznik nr 4 do niniejszego protokółu).

Komisja zaprasza na kolejne posiedzenie dyrektora ZGKiM w Tłuszczu celem 
udzielenia szerszej informacji w tym temacie.

3. Pismo Ochotniczej Straży Pożarnej w Tłuszczu, w którym zwraca się do 
Burmistrza i Rady Miejskiej w Tłuszczu o zabezpieczenie w budżecie na rok 
2012 kwoty 150 000 zł na zakup nowego samochodu ratowniczo- gaśniczego 
4x4. Zabezpieczenie tej kwoty pozwoli na złożenie wniosków o dofinansowanie 
do Komendy Głównej PSP, Zarządu Głównego OSP . Następnie  zostanie 
skierowana prośba do Gminy o złożenie wniosku do WFOŚiGW  na 
dofinansowanie zakupu samochodu i to wszystko jest związane ze zbliżającym 
się jubileuszem 100-lecia OSP w Tłuszczu. 
Pismo stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu.

Radny Mirosław Sobczak  powiedział, że Burmistrz na posiedzeniu Komisji 
Budżetu i Inwestycji zapewnił, że jeśli wszystkie te  podmioty wykażą się 
dofinansowaniem, to Gmina również dofinansuje zakup samochodu.

Komisja jest przychylna dofinansowaniu zakupu samochodu.

4. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Tłuszczu za rok 
2011. ( załącznik nr 6 do niniejszego protokółu).

Komisja zapoznała się. 

5. Uchwała Nr Wa.79.2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie z dnia 10 lutego 2012 r w sprawie opinii o 
prawidłowości planowanej kwoty długu Gminy Tłuszcz( załącznik nr 7) i 
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Uchwała Nr Wa. 80.2012 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Warszawie z dnia 10 lutego 2012 roku w sprawie opinii o 
możliwości sfinansowania planowanego deficytu określonego w uchwale 
budżetowej Gminy Tłuszcz na rok 2012 ( załącznik nr 8 do niniejszego 
protokółu).
Komisja zapoznała się.

Przewodniczący Komisji  powiedział: „ zgłosił się do mnie dzisiaj mieszkaniec 
twierdząc, że ma problem i chciałby żeby Komisja Rewizyjna zajęła się sprawą. 
Otóż  31 października 2011 r. wnioskodawca z Jasienicy i pani z Jaźwia
zwrócili się z wnioskiem o udostępnienie informacji publicznej  ( wniosek 
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu i został odczytany przez 
Przewodniczącego Komisji ) i otrzymali odpowiedź z Urzędu 21 listopada 2011 
r. ( załącznik nr 10 do niniejszego protokółu został odczytany przez 
Przewodniczącego  Rady ) . Pan zwrócił się również do Powiatowego 
Inspektoratu Nadzoru Budowlanego w Wołominie i otrzymał odpowiedź ( która 
stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu) . Aby zająć stanowisko w tej 
sprawie i odpowiedzieć zainteresowanym, proponuję zaprosić na następne 
posiedzenie Komisji Panią Jolantę Kielak, Panią Czachowicz  i Pana Piotra 
Gołosia w celu udzielenia informacji.”   
Komisja akceptuje.

Radny Tadeusz Sasin poinformował, że na Sesji  złoży interpelacje o 
udostępnienie jednej sali w budynku Muzeum (lokal po aptece ) na potrzeby 
Muzeum. Ma poparcie Koła Pszczelarzy, Sekcji Emerytów i Rencistów i 
Komitetu Obchodów 150 -lecia Kolei .Powiedział: Towarzystwo budowało ten 
obiekt  z przeznaczeniem na potrzeby kultury, weszła biblioteka, trudno tak się 
stało. Komitet Obchodów 150 –lecia Kolei prosi mnie, aby zawiesić 
użytkowanie przez tą  świetlicę środowiskową do momentu, aż się skończą 
obchody. 
Komisja zapoznała się 

Przewodniczący Komisji przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji 
Komisji w 2011 r, które zostanie przedstawione Radzie na Sesji w dniu 21 
lutego 2012 r. i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad6. Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na dzień 29 lutego 2012 r. 
godzina 14.00.
 
Na tym protokół zakończono.                       
                                                                      
                                                                        Przewodniczący Komisji
                                                                             Tadeusz Groszek 

7



Dokument utworzyła:
Bożena Brzozowska 
dnia 23  lutego  2012 r.
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